

- I. [Education Division](#) Education Consultant for the Haiti Education Portfolio (HA-L1102; HA-J0006; HA-J0009; HA-G1061)

Washington DC

The IDB Group is a community of diverse, versatile, and passionate people who come together on a journey to improve lives in Latin America and the Caribbean. Our people find purpose and do what they love in an inclusive, collaborative, agile, and rewarding environment.

[The Social Sector \(SCL\)](#) is a multidisciplinary team convinced that investing in people is the way to improve lives and overcome the development challenges in Latin America and the Caribbean. Jointly with the countries in the region, the Social Sector formulates public policy solutions to reduce poverty and improve the delivery of education, work, social protection, and health services. The objective is to advance a more productive region, with equal opportunities for men and women, and greater inclusion of the most vulnerable groups.

The IDB Group helps Latin American and Caribbean countries promote skills development and lifelong learning as a strategy to ensure that citizens can contribute productively to society, improve their well-being, and be good citizens. To this end, it works with the countries of the region in [five lines of action](#):

- i. ensure that people have equitable access to relevant, high-quality learning opportunities throughout their lives.
- ii. strengthen quality and relevance assurance mechanisms.
- iii. consolidate and develop better financing and co-financing mechanisms to improve the efficiency, effectiveness, and coverage of skills development opportunities.
- iv. take advantage of the use of technology to increase equity and access to skills development opportunities and improve the efficiency of skills development systems; and
- v. actively promote the generation and use of evidence to inform decisions about skills development.

About this position (business unit, reports to, job summary)

We are looking for an Education Consultant for the Haiti Education Portfolio. As an education consultant, your main task will be to coordinate and implement day to day activities of the Education Portfolio in Haiti and the School Feeding Regional Team. Under the supervision of the Education Team lead, you will work as part of the SCL/EDU team which is part of the Social Sector department. The team is responsible for supporting the supervision and development of the Education portfolio in Haiti.

The selected consultant will have demonstrated the ability to (i) proactively lead technical and operational discussions; (ii) engage in strategic dialogue with government counterparts; (iii) understand the particular context of operating in Haiti.

What you'll do:

Haiti:

- **Preparation:** support the Team Leaders in the preparation of any eventual technical cooperation's and operations which may arise during the year. In this role the consultant will be responsible for contributing to written sections of documents, coordinating with extended team members, and participating in any team meetings around preparation.
- **Supervision:** support the Team Leader in the supervision of the education portfolio, especially the HA-L1102; HA-J0006 and HA-J0009, by mainly coordinating closely with the executing units of the EDU portfolio in Haiti, working closely with extended team members, and supporting the monitoring of result matrix progress.
- **Technical work:** support the team by providing technical expertise in the following areas, inter alia: (i) school feeding; (ii) quality assurance system (QAS); (iii) EMIS; and (iv) curriculum reform; (v) learning assessments and (vii) climate resilience activities in the education sector in Haiti. The consultant will be responsible for supporting the MENFP in strengthening its technical capacity in the aforementioned areas. The consultant is responsible for staying up to date on literature and developments in these areas, specifically as it relates to Haiti. The consultant will be responsible for contributing to Bank knowledge products such as blogs in these areas and for providing the Haiti team leaders with reports and analysis on the advancement of the aforementioned activities.
- **Reporting:** The consultant will be responsible for preparing the annual reports for co-financing partners such as the Global Partnership for Education and the Education Above All Foundation. These reports are expected every 6 months based on the agreements with the donors and must be shared with the Portfolio Team Leaders a week before their due dates for final revisions. The consultant will also be responsible for preparing for the team leaders initial inputs for the Haiti Progress Report that is regularly submitted to the IDB Board.
- **Teamwork:** Collaborate closely with internal IDB colleagues in the Education Division as well as the Haiti Country Office; attend relevant meetings. The consultant will provide guidance and mentorship to junior team members.

What you'll need

- **Education:** Bachelor's Degree or Equivalent in Management, Project management, Education, Social Sciences, or similar or equivalent
- **Experience:** At least 8 years of experience in the international education sector, of which preferably 3 in Haiti

- **Languages:** Fluent in French and English. Haitian Creole a value added

Key skills:

- Learn continuously
- Collaborate and share knowledge
- Focus on clients
- Communicate and influence
- Innovate and try new things

Requirements:

- **Citizenship:** You are a citizen of one of our 48-member countries.
- **Consanguinity:** You have no family members (up to the fourth degree of consanguinity and second degree of affinity, including spouse) working at the IDB, IDB Invest, or IDB Lab.
- **COVID-19 considerations:** the health and safety of our employees are our number one priority. As a condition of employment, IDB/IDB Invest requires all new hires to be fully vaccinated against COVID-19.

Type of contract and duration:

- **Type of contract:** International Consultant Full-Time
- **Length of contract:** 8 months
- **Starting date:** May 1, 2025
- **Location:** Headquarters, Washington DC

What we offer

The IDB group provides benefits that respond to the different needs and moments of an employee's life. These benefits include:

- A **competitive compensation** package
- **Leaves and vacations:** 2 days per month of contract + gender- neutral parental leave
- **Health Insurance:** the IDB Group provides a monthly allowance for the purchase of health insurance
- **Savings plan:** The IDB Group cares about your future, depending on the length of the contract, you will receive a monthly savings plan allowance.
- We offer assistance with **relocation and visa applications** for you and your family when it applies
- **Hybrid and flexible** work schedules

- **Development support:** We offer learning opportunities to boost your professional profile such as seminars, 1:1 professional counseling, and much more.
- **Health and wellbeing:** Access to our Health Services Center which provides preventive care and health education for all employees.
- **Other perks:** Lactation Room, Daycare Center, Gym, Bike Racks, Parking, and others.

Our culture

At the IDB Group we work so everyone brings their best and authentic selves to work, willing to try new approaches without fear, and where they are accountable and rewarded for their actions.

Diversity, Equity, Inclusion and Belonging (DEIB) are at the center of our organization. We celebrate all dimensions of diversity and encourage women, LGBTQ+ people, persons with disabilities, Afro-descendants, and Indigenous people to apply.

We will ensure that individuals with disabilities are provided reasonable accommodation to participate in the job interview process. If you are a qualified candidate with a disability, please e-mail us at diversity@iadb.org to request reasonable accommodation to complete this application.

Our Human Resources Team reviews carefully every application.

About the IDB Group

The IDB Group, composed of the Inter-American Development Bank (IDB), IDB Invest, and the IDB Lab offers flexible financing solutions to its member countries to finance economic and social development through lending and grants to public and private entities in Latin America and the Caribbean.

About IDB

We work to improve lives in Latin America and the Caribbean. Through financial and technical support for countries working to reduce poverty and inequality, we help improve health and education and advance infrastructure. Our aim is to achieve development in a sustainable, climate-friendly way. With a history dating back to 1959, today we are the leading source of development financing for Latin America and the Caribbean. We provide loans, grants, and technical assistance; and we conduct extensive research. We maintain a strong commitment to achieving measurable results and the highest standards of integrity, transparency, and accountability.

Follow us:

<https://www.linkedin.com/company/inter-american-development-bank/>



HRD Terms of Reference

ANNEX A

<https://www.facebook.com/IADB.org>

https://twitter.com/the_IDB

II. Economic Analysis and monitoring and evaluation plan for the 2025 Haiti Education Grant operation. Economics consultant in the Education Division Consultant

Washington, DC

The IDB Group is a community of diverse, versatile, and passionate people who come together on a journey to improve lives in Latin America and the Caribbean. Our people find purpose and do what they love in an inclusive, collaborative, agile, and rewarding environment.

[The Social Sector \(SCL\)](#) is a multidisciplinary team convinced that investing in people is the way to improve lives and overcome the development challenges in Latin America and the Caribbean. Jointly with the countries in the region, the Social Sector formulates public policy solutions to reduce poverty and improve the delivery of education, work, social protection, and health services. The objective is to advance a more productive region, with equal opportunities for men and women, and greater inclusion of the most vulnerable groups.

The IDB Group helps Latin American and Caribbean countries promote skills development and lifelong learning as a strategy to ensure that citizens can contribute productively to society, improve their well-being, and be good citizens. To this end, it works with the countries of the region in [five lines of action](#):

- i. ensure that people have equitable access to relevant, high-quality learning opportunities throughout their lives.
- ii. strengthen quality and relevance assurance mechanisms.
- iii. consolidate and develop better financing and co-financing mechanisms to improve the efficiency, effectiveness, and coverage of skills development opportunities.
- iv. take advantage of the use of technology to increase equity and access to skills development opportunities and improve the efficiency of skills development systems; and
- v. actively promote the generation and use of evidence to inform decisions about skills development.

About this position

The division of Education (SCL/EDU) of IDB's Social Sector Department is looking for an economics consultant which has experience with the development of economic analysis. As economic consultant, you will support the project team in the development of the economic

analysis and monitoring and evaluation plan of a new grant operation financed by the Global Partnership for Education (GPE) in Haiti.

You will work in Division of Education (SCL/EDU) part of the Social Sector department. This team is responsible for supporting education systems of Latin America and the Caribbean countries to reach five dimensions that will contribute to making them successful in promoting effective teaching and learning among all children and youth. The IDB's private sector window also finances projects to expand educational opportunities for low-income students.

The selected consultant will support the Haiti Education Team in preparing the cost-benefit analysis for a new IDB Grant to the Education Sector. The grant, financed by the IDB, will have a heavy focus on institutional capacity strengthening of the ministry of education. The preparation timeline of the grant is the first semester of 2024.

What you'll do:

- Based on the cost-analysis and the international literature on economic returns to investments in education, estimate the benefits of the project, including improvements in the cognitive development of students and changes in lifetime earnings.
- The analysis should be presented in a report in Bank format, including detailed information on the calculation of the IRR and the NPV, what beneficiaries were included, and a sensitivity analysis.
- Draft an economic analysis according to the IDB format. The Bank holds the property rights to all products.
- Prepare the monitoring and evaluation plan of the operation.
- Participate in necessary meetings with the EDU and SPD project teams.

Deliverables and Payments Timeline:

Click or tap here to enter text.

<u>Deliverable #</u>	<u>Percentage</u>	<u>Planned Date to Submit</u>
1. Draft cost-benefit analysis.	<u>40%</u>	April 1, 2025
2. Final cost-benefit analysis	<u>30%</u>	May 7, 2025
3. Draft Monitoring	<u>20%</u>	April 1, 2025

and evaluation plan		
4. Final monitoring and evaluation plan	<u>10%</u>	May 7, 2025

What you'll need

- **Education:** Master's degree (or equivalent advanced degree) in Social Sciences, Economics, Statistics, or other fields relevant to the responsibilities of the role.
- **Experience:** At least of ten (10) years of relevant professional experience or the equivalent combination of education and experience.
- **Languages:** Proficiency in Spanish and English, spoken and written, is required. Additional knowledge of French and Portuguese is preferable.

Key skills:

- Experience preparing cost-benefit analysis for IDB-financed operations
- Learn continuously
- Collaborate and share knowledge
- Focus on clients
- Communicate and influence
- Innovate and try new things

Requirements:

- **Citizenship:** You are a citizen of one of our 48-member countries.
- **Consanguinity:** You have no family members (up to the fourth degree of consanguinity and second degree of affinity, including spouse) working at the IDB, IDB Invest, or IDB Lab.
- **COVID-19 considerations:** the health and safety of our employees are our number one priority. As a condition of employment, IDB/IDB Invest requires all new hires to be fully vaccinated against COVID-19.

Type of contract and duration:

- **Type of contract:** Products and External Services Consultant (PEC), Lump Sum
- **Length of contract:** 15 days over a period of 3 months.
- **Travel:** No

What we offer

The IDB group provides benefits that respond to the different needs and moments of an employee's life. These benefits include:

- A **competitive compensation** package.
- A flexible way of working. You will be evaluated by deliverable.

Our culture

At the IDB Group we work so everyone brings their best and authentic selves to work, willing to try new approaches without fear, and where they are accountable and rewarded for their actions.

Diversity, Equity, Inclusion and Belonging (DEIB) are at the center of our organization. We celebrate all dimensions of diversity and encourage women, LGBTQ+ people, persons with disabilities, Afro-descendants, and Indigenous people to apply.

We will ensure that individuals with disabilities are provided reasonable accommodation to participate in the job interview process. If you are a qualified candidate with a disability, please e-mail us at diversity@iadb.org to request reasonable accommodation to complete this application.

Our Human Resources Team reviews carefully every application.

About the IDB Group

The IDB Group, composed of the Inter-American Development Bank (IDB), IDB Invest, and the IDB Lab offers flexible financing solutions to its member countries to finance economic and social development through lending and grants to public and private entities in Latin America and the Caribbean.

About IDB

We work to improve lives in Latin America and the Caribbean. Through financial and technical support for countries working to reduce poverty and inequality, we help improve health and education and advance infrastructure. Our aim is to achieve development in a sustainable, climate-friendly way. With a history dating back to 1959, today we are the leading source of development financing for Latin America and the Caribbean. We provide loans, grants, and technical assistance; and we conduct extensive research. We maintain a strong commitment to achieving measurable results and the highest standards of integrity, transparency, and accountability.

Follow us:



HRD Terms of Reference

ANNEX A

<https://www.linkedin.com/company/inter-american-development-bank/>

<https://www.facebook.com/IADB.org>

https://twitter.com/the_IDB

III. Appui au développement du manuel des opérations et à l'analyse des capacités institutionnelles de l'UCP/MENFP dans le cadre de la subvention pour la transformation des systèmes en Haïti - Projet Accès à l'Éducation de Base pour Tous en Haïti HA-G1061/HA-T1340

Lieu : Port-au-Prince, Haïti

Le Groupe BID est une communauté de personnes diverses, polyvalentes et passionnées qui se réunissent avec un objectif commun pour améliorer la vie en Amérique latine et dans les Caraïbes. Nos employés trouvent un but et font ce qu'ils aiment dans un environnement inclusif, collaboratif, agile et enrichissant.

Le Secteur Social (SCL) est une équipe multidisciplinaire convaincue qu'investir dans les personnes est le moyen d'améliorer la vie et de surmonter les défis de développement en Amérique latine et dans les Caraïbes. Conjointement avec les pays de la région, le secteur social formule des solutions de politique publique pour réduire la pauvreté et améliorer la prestation des services d'éducation, de travail, de protection sociale et de santé. L'objectif est de faire progresser une région plus productive, avec des opportunités égales pour les hommes et les femmes, et une plus grande inclusion des groupes les plus vulnérables.

Le Groupe de la BID aide les pays d'Amérique latine et des Caraïbes à promouvoir le développement des compétences et l'apprentissage tout au long de la vie en tant que stratégie visant à garantir que les citoyens peuvent contribuer de manière productive à la société, améliorer leur bien-être et être de bons citoyens. A cette fin, elle travaille avec les pays de la région selon cinq axes d'action :

- i. Veiller à ce que les personnes aient un accès équitable à des possibilités d'apprentissage pertinentes et de haute qualité tout au long de leur vie.
- ii. Renforcer les mécanismes d'assurance de la qualité.
Consolider et développer de meilleurs mécanismes de financement et de cofinancement pour améliorer l'efficacité, l'efficacité et la couverture des opportunités de développement des compétences.
- iii. Favoriser l'utilisation de la technologie pour accroître l'équité et l'accès aux opportunités de développement des compétences et améliorer l'efficacité des systèmes de développement des compétences ; et
- iv. Promouvoir activement la production et l'utilisation de données pour éclairer des décisions concernant le développement des compétences

A propos de cette position :

Nous recherchons un consultant en appui à l'équipe d'éducation de la BID en Haïti pour accompagner l'Unité de Coordination de Projets du Ministère de l'Éducation Nationale et de la

Formation Professionnelle (UCP/MENFP) dans le cadre du Projet Accès à l'Éducation de Base pour Tous en Haïti, pour développer le manuel des opérations du projet et réaliser l'évaluation des capacités institutionnelles de l'UCP/MENFP. Le manuel comportera les dimensions suivantes : (i) composantes du projet, (ii) ressources humaines, (iii) aspects techniques, (iv) passation de marchés, (v) gestion financière et (vi) contrôles internes et externes ; parmi d'autres qui seront identifiés comme pertinents. En tant que consultant vous soutiendrez l'équipe d'éducation de la BID en Haïti.

Vous travaillerez dans (Division de l'éducation SCL/CHA) partie du département du secteur social. Cette équipe est chargée d'aider les systèmes éducatifs des pays d'Amérique latine et des Caraïbes à atteindre cinq dimensions qui contribueront à leur réussite dans la promotion d'un enseignement et d'un apprentissage efficaces chez tous les enfants et les jeunes. Le secteur privé de la BID finance également des projets visant à élargir les possibilités d'éducation pour les étudiants à faible revenu.

Le consultant sélectionné devra travailler en étroite collaboration avec l'équipe d'éducation de la BID en Haïti ainsi qu'avec l'équipe du bureau de pays en Haïti dans le cadre du STG, et devra être présent au bureau de l'UCP au besoin.

Ce que vous allez faire :

- Procéder à l'élaboration du manuel des opérations du STG en coordination avec l'UCP et la BID.
- Organiser un atelier de travail avec UCP pour passer en revue leurs commentaires et ajuster le document final en fonction.
- Produire le rapport d'évaluation des capacités institutionnelles de l'UCP/MENFP.

Livrables et Paiements

Partie I

<u>Livrables #</u>	<u>Pourcentage</u>	<u>Date de soumission</u>
1. Draft du manuel des opérations du PAPDEF 2.0	20%	2 mois après la signature du contrat
2. Document MOP final du STG	30%	2 semaines après la réception des commentaires de l'UCP sur le draft
3. Draft du rapport d'analyse des Capacités Institutionnelles	20	3 mois après la signature du contrat

4. Document final du rapport d'analyse des Capacités Institutionnelles	30%	2 semaines après la réception des commentaires de l'UCP sur le draft
--	-----	--

Prérequis :

- **Éducation :** Titulaire d'au moins une licence en Comptabilité, Gestion, Finance ou dans une discipline connexe pertinente à la description de fonction de ce poste.
- **Expérience :** Avoir au moins 5 ans d'expérience dans la Gestion Financière de projets de bailleurs internationaux : gestion financière, analyse organisationnelle, passation des marchés publics, renforcement institutionnel...
- **Langues :** Français et anglais, créole une valeur ajoutée

Compétences Clés :

- Connaissance des politiques et procédures de la BID en matière de Gestion Financière et passation des marchés
- Expérience de travail dans l'élaboration des MOP
- Ouverture d'esprit et volonté de travailler en équipe
- Capacité à gérer les événements imprévus et les urgences
- Capacité à collaborer et à partager des connaissances
- Motivation et proactivité

Résumé de l'opportunité :

- **Citoyenneté :** Citoyen d'Haïti.
- **Consanguinité :** Aucun membre de votre famille (jusqu'au quatrième degré de consanguinité et au deuxième degré d'affinité, conjoint compris) ne travaille au sein du groupe de la BID

Type de contrat et durée :

- **Type de contrat :** PEC
- **Durée de contrat :** 4 mois
- **Date de début :** 15 février 2025
- **Emplacement du Poste :** Haïti / A distance avec une présence physique au bureau de l'UCP au besoin

- **Personne Responsable** : Jeff Schleiden Colo, Associé Senior en Education en Haïti (SCL/EDU)

Ce que nous offrons :

Le groupe IDB offre des avantages qui répondent aux différents besoins et moments de la vie d'un employé. Ces avantages comprennent :

- Une rémunération compétitive
- Une manière flexible de travailler. Vous serez évalué par livrable.

Notre culture : nos employés sont passionnés par l'amélioration de la vie en Amérique latine et dans les Caraïbes, et ils réalisent leurs passions dans un environnement de travail diversifié et stimulant, où nous privilégions la collaboration entre équipes. Nous sommes la première institution de développement d'Amérique latine et des Caraïbes à avoir obtenu la certification EDGE, preuve de notre engagement en faveur de l'égalité des sexes. En tant qu'employé, vous pouvez faire partie de groupes professionnels ou d'affinités qui relient notre communauté diversifiée autour d'intérêts communs.

Nous encourageons les femmes, les personnes d'ascendance africaine, les personnes d'origine autochtone et les personnes handicapées à poser leur candidature.

Qui sommes-nous : Notre objectif premier est d'améliorer les conditions de vie des gens dans nos pays membres en Amérique latine et dans les Caraïbes. Depuis 1959, nous sommes une source majeure de financement à long terme pour le développement économique, social et institutionnel. Nous faisons cependant plus que prêter. Nous collaborons avec nos 48 pays membres pour fournir à l'Amérique latine et aux Caraïbes des recherches de pointe sur des questions de développement pertinentes, des conseils stratégiques pour éclairer leurs décisions et une assistance technique pour améliorer la planification et l'exécution des projets. Pour cela, nous avons besoin de personnes qui non seulement possèdent les bonnes compétences, mais qui sont également passionnées par l'amélioration des conditions de vie.

Notre équipe des ressources humaines examine attentivement toutes les candidatures.

IV. Appui à la Gestion Financière de l'Unité de Coordination de Projets du Ministère de l'Éducation Nationale et de la Formation Professionnelle (UCP/MENFP) dans le cadre de la subvention pour la transformation des systèmes en Haïti - Projet Accès à l'Éducation de Base pour Tous en Haïti HA-G1061/HA-T1340)

Lieu : Port-au-Prince, Haïti

Le Groupe BID est une communauté de personnes diverses, polyvalentes et passionnées qui se réunissent avec un objectif commun pour améliorer la vie en Amérique latine et dans les Caraïbes. Nos employés trouvent un but et font ce qu'ils aiment dans un environnement inclusif, collaboratif, agile et enrichissant.

Le Secteur Social (SCL) est une équipe multidisciplinaire convaincue qu'investir dans les personnes est le moyen d'améliorer la vie et de surmonter les défis de développement en Amérique latine et dans les Caraïbes. Conjointement avec les pays de la région, le secteur social formule des solutions de politique publique pour réduire la pauvreté et améliorer la prestation des services d'éducation, de travail, de protection sociale et de santé. L'objectif est de faire progresser une région plus productive, avec des opportunités égales pour les hommes et les femmes, et une plus grande inclusion des groupes les plus vulnérables.

Le Groupe de la BID aide les pays d'Amérique latine et des Caraïbes à promouvoir le développement des compétences et l'apprentissage tout au long de la vie en tant que stratégie visant à garantir que les citoyens peuvent contribuer de manière productive à la société, améliorer leur bien-être et être de bons citoyens. A cette fin, elle travaille avec les pays de la région selon cinq axes d'action :

- v. Veiller à ce que les personnes aient un accès équitable à des possibilités d'apprentissage pertinentes et de haute qualité tout au long de leur vie.
- vi. Renforcer les mécanismes d'assurance de la qualité.
Consolider et développer de meilleurs mécanismes de financement et de cofinancement pour améliorer l'efficacité, l'efficacité et la couverture des opportunités de développement des compétences.
- vii. Favoriser l'utilisation de la technologie pour accroître l'équité et l'accès aux opportunités de développement des compétences et améliorer l'efficacité des systèmes de développement des compétences ; et
- viii. Promouvoir activement la production et l'utilisation de données pour éclairer des décisions concernant le développement des compétences

A propos de cette position :

Nous recherchons un consultant en appui à l'équipe d'éducation de la BID en Haïti pour accompagner l'Unité de Coordination de Projets du Ministère de l'Éducation Nationale et de la Formation Professionnelle (UCP/MENFP) dans le cadre du Projet Accès à l'Éducation de Base pour Tous en Haïti dans les domaines de gestion financière. En tant que consultant vous soutiendrez l'équipe d'éducation de la BID en Haïti et vous serez responsable d'appuyer le travail du département de Gestion Financière de l'UCP/MENFP. Vous travaillerez sous la supervision du chef d'équipe de projet et en étroite collaboration avec l'ensemble de l'équipe de projet à la BID. Vous travaillerez dans (Division de l'éducation SCL/CHA) partie du département du secteur social. Cette équipe est chargée d'aider les systèmes éducatifs des pays d'Amérique latine et des Caraïbes à atteindre cinq dimensions qui contribueront à leur réussite dans la promotion d'un enseignement et d'un apprentissage efficaces chez tous les enfants et les jeunes. Le secteur privé de la BID finance également des projets visant à élargir les possibilités d'éducation pour les étudiants à faible revenu.

Le consultant national sélectionné soutiendra l'équipe d'éducation d'Haïti dans l'assistance technique à la Gestion Financière de l'Unité de Coordination de projets (UCP-MENFP) et appuiera l'équipe d'éducation d'Haïti dans la coordination des efforts pour le renforcement de la capacité de l'Équipe de Gestion Financière de l'UCP dans le cadre du PAPDEF 2.0.

Le consultant sélectionné soutiendra principalement à la formation de l'équipe de gestion financière de l'UCP et, à ce titre, doit avoir une solide connaissance et compréhension des procédures de la BID en matière de Gestion Financière, et appuiera l'équipe dans toutes les étapes de planification et de justification des dépenses pendant la durée du contrat.

Le consultant sélectionné devra travailler en étroite collaboration avec l'équipe d'éducation de la BID en Haïti ainsi qu'avec l'équipe du bureau de pays en Haïti, et devra être présent au bureau de l'UCP au besoin.

Ce que vous allez faire :

- Procéder à la formation de l'unité gestion financière pour lui permettre de bien comprendre les politiques et procédures de la BID en matière de Gestion Financière et d'être totalement opérationnel pour soutenir l'équipe dans la planification, le suivi et la justification des dépenses du projet ;
- Soutenir l'équipe de la Gestion Financière de l'UCP dans la mise en place d'un dossier d'archivage électronique organisé et partagé passant par la numérisation systématique de toutes les pièces justificatives, et dans la mise à jour régulière de ce dossier d'archivage à mesure que les pièces justificatives sont disponibles. Ce soutien devra permettre à l'équipe de la Gestion Financière d'être prête à soumettre les requêtes justificatives sous une base bimensuelle.

- En coordination avec le chef d'équipe du projet, apporter un soutien à l'UCP pour examiner et réviser le calendrier de décaissements annuels sur la base du POA accordé avec la BID et identifier les différentes étapes à entamer pour réaliser les décaissements.

Livrables et Paiements

<u>Livrables #</u>	<u>Pourcentage</u>	<u>Date de soumission</u>
1. Plan de travail y compris le plan de formation du technicien	10%	Une semaine après la signature du contrat
2. Rapport sur la mise en place du système d'archivage électronique organisé et sur la capacité de l'équipe de la Gestion Financière à numériser systématiquement les pièces justificatives.	10%	Octobre 2025
3. Rapport sur l'appui donné à l'équipe de la Gestion Financière dans la préparation des requêtes de justification	10%	Novembre 2025
4. Calendrier de décaissement annuel établi et étapes nécessaires à la réalisation des décaissement identifiées	10%	Décembre 2025

Prérequis :

- **Éducation :** Titulaire d'au moins une licence en Comptabilité, Gestion, Finance ou dans une discipline connexe pertinente à la description de fonction de ce poste.
- **Expérience :** Avoir au moins 5 ans d'expérience dans la Gestion Financière de projets de bailleurs internationaux : gestion financière, analyse organisationnelle, passation des marchés publics, renforcement institutionnel...

- **Langues** : Français et anglais, créole une valeur ajoutée

Compétences Clés :

- Connaissance des politiques et procédures de la BID en matière de Gestion Financière
- Expérience de travail dans le renforcement de capacité
- Ouverture d'esprit et volonté de travailler en équipe
- Capacité à gérer les événements imprévus et les urgences
- Capacité à collaborer et à partager des connaissances
- Motivation et proactivité

Résumé de l'opportunité :

- **Citoyenneté** : Citoyen d'Haïti.
- **Consanguinité** : Aucun membre de votre famille (jusqu'au quatrième degré de consanguinité et au deuxième degré d'affinité, conjoint compris) ne travaille au sein du groupe de la BID

Type de contrat et durée :

- **Type de contrat** : PEC
- **Durée de contrat** : 4 mois
- **Date de début** : 1^{er} septembre 2025
- **Emplacement du Poste** : Haïti / A distance avec une présence physique au bureau de l'UCP au besoin
- **Personne Responsable** : Jeff Schleiden Colo, Associé Senior en Education en Haïti (SCL/EDU)

Ce que nous offrons :

Le groupe IDB offre des avantages qui répondent aux différents besoins et moments de la vie d'un employé. Ces avantages comprennent :

- Une rémunération compétitive
- Une manière flexible de travailler. Vous serez évalué par livrable.

Notre culture : nos employés sont passionnés par l'amélioration de la vie en Amérique latine et dans les Caraïbes, et ils réalisent leurs passions dans un environnement de travail diversifié et stimulant, où nous privilégions la collaboration entre équipes. Nous sommes la première institution de développement d'Amérique latine et des Caraïbes à avoir obtenu la certification EDGE, preuve de notre engagement en faveur de l'égalité des sexes. En tant qu'employé, vous pouvez faire partie de groupes professionnels ou d'affinités qui relient notre communauté diversifiée autour d'intérêts communs.

Nous encourageons les femmes, les personnes d'ascendance africaine, les personnes d'origine autochtone et les personnes handicapées à poser leur candidature.

Qui sommes-nous : Notre objectif premier est d'améliorer les conditions de vie des gens dans nos pays membres en Amérique latine et dans les Caraïbes. Depuis 1959, nous sommes une source majeure de financement à long terme pour le développement économique, social et institutionnel. Nous faisons cependant plus que prêter. Nous collaborons avec nos 48 pays membres pour fournir à l'Amérique latine et aux Caraïbes des recherches de pointe sur des questions de développement pertinentes, des conseils stratégiques pour éclairer leurs décisions et une assistance technique pour améliorer la planification et l'exécution des projets. Pour cela, nous avons besoin de personnes qui non seulement possèdent les bonnes compétences, mais qui sont également passionnées par l'amélioration des conditions de vie.

Notre équipe des ressources humaines examine attentivement toutes les candidatures.